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memo 
 
Inleiding 
In de Kadernota Integraal Veiligheidsbeleid 2019-2022 is drugscriminaliteit als prioriteit beschreven. 
Hierbij is aangegeven dat er nader onderzoek nodig is naar aard en omvang van dit probleem in 
Gouda. De Driehoek van politie, OM en gemeente zal dit onderzoek begeleiden en de opdracht 
bekrachtigen. 
 
Om inzicht te krijgen in de problematiek is onderzoeksbureau Bervoets samen met Bureau Beke 
gevraagd hier een onderzoeksvoorstel en offerte voor op te stellen. Beide bureaus hebben twee 
voorstellen geschreven: het eerste onderzoek richt zich op de aanbodkant: analyse van de 
drugsnetwerken en het andere onderzoek richt zich op de vraagkant: analyse van drugsgebruik door 
jongeren. Beide onderzoeken worden hieronder nader toegelicht. 
 

1. Onderzoek naar Aanbodkant: analyse drugsnetwerken 
De aanbodzijde van de lokale drugsmarkt wordt onderzocht. De vraag is daarbij welke personen actief 
zijn als runner of dealer en hoe zij zich tot elkaar verhouden (netwerkanalyse). Hierbij wordt zowel 
naar de lokale als de bovenlokale drugshandel gekeken. De ervaring leert dat slecht een enkel 
netwerk echt lokaal is. Doorgaans zijn er veel relaties met bovenlokale dealers en netwerken. Ook dit 
wordt dan in kaart gebracht. 
 
In 2015 is dit onderzoek onder de naam ‘’Van Alle Markten thuis’’ eerder uitgevoerd in Gouda. De 
uitkomst was toen dat er negen samenwerkingsverbanden konden worden gereconstrueerd die 
verantwoordelijk zijn voor de drugshandel. Drie van die netwerken werden geduid als duurzame 
netwerken met een negatieve invloed op de lokale risicojeugd. Gouda nam destijds geen bijzondere 
positie in het landelijk netwerk in. Door de Top60 aanpak en de aanpak Ondermijning is deze kennis 
benut en uitgebreid door politie en gemeente. Nu, vijf jaar later, wordt bekeken welke ontwikkeling er 
heeft plaatsgevonden per subject en per netwerk. Belangrijke vraag daarbij is hoe de aanwas van 
jonge jeugd binnen de netwerken plaatsvindt en hoe zij gerekruteerd zijn. Het herhalen van het 
onderzoek biedt de mogelijkheid om dit goed te vergelijken en is daarmee een grote meerwaarde.  
 
Voor dit onderzoek wordt zowel gebruik gemaakt van systeeminformatie van politie als 
straatinformatie die bij politie en andere veiligheidspartners aanwezig is. Voor het benutten van 
gegevens uit het politieregister is toestemming nodig van het Parket Generaal van het openbaar 
ministerie. Dit betreft immers gevoelige persoonsgegevens. 
 

2. Onderzoek naar Vraagkant: analyse drugsgebruik 
Met een onderzoek naar de vraagzijde wordt een nieuw onderdeel aan het onderzoek toegevoegd: als 
we spreken over een drugsmarkt dat is er zowel sprake van aanbod als vraag. Wie zijn de afnemers 
van drugs? In dit geval beperken we ons tot één doelgroep, namelijk schoolgaande jeugdigen in 
Gouda, op het Voortgezet Onderwijs en het MBO. Inzicht in de vraagzijde is van belang om als 
gemeente gerichter preventief beleid op deze doelgroep te kunnen voeren. Er zijn voldoende signalen 
om een onderzoek naar deze doelgroep te rechtvaardigen. Politie, jongerenwerk en scholen geven 
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aan dat het gebruik van drugs onder jeugdigen toeneemt en dat zij zonder al te veel inspanning drugs 
kunnen aankopen. Dit onderzoek is met name ingestoken vanuit de openbare orde, de uitkomsten 
kunnen echter ook benut worden voor preventie en gezondheidsbeleid. Het gaat in dit onderzoek om 
problematisch gebruik van softdrugs en het gebruik van harddrugs. Drugsgebruik is problematisch 
wanneer gebruik het functioneren van jongeren op school, werk of thuis beïnvloedt en wanneer men in 
aanraking komt met justitie. 
 
Het onderzoek richt zich op de volgende vragen: hoeveel jeugdigen zijn aan te merken als 
(problematisch) gebruiker, wat is het profiel van de jonge gebruiker en welke aankoopstrategieën 
gebruiken zij? 
 
Voor dit onderzoek wordt gebruik gemaakt van kennis van sleutelpersonen, gesprekken met jongeren 
en scholen, vragenlijsten onder jongeren, statistische bronnen (o.a. Trimbos en GGD) en open 
bronnen (social media). 
De privacy van de respondenten wordt gewaarborgd doordat persoonsgegevens versleuteld worden 
gepresenteerd (gecodeerd). Bovendien zullen niet alle onderzoeksgegevens openbaar gepresenteerd 
worden.  

Doel    

Beide onderzoeken moeten leiden tot beter inzicht in de problematiek en tot een 
handelingsperspectief. Daarom zijn beide bureau ook gevraagd welke concrete aangrijpingspunten, 
adviezen en aanbevelingen de beantwoording van voorgaande vragen oplevert voor de lokale 
driehoek, passend bij hun rollen en verantwoordelijkheden. Specifiek voor de gemeente wordt 
ingegaan op de bestuurlijke maatregelen zoals sluiting van panden en de APV en op de 
neveneffecten en de effectiviteit van deze maatregelen. 

 
In de Kadernota Integraal Veiligheidsbeleid 2019-2022 is drugscriminaliteit als prioriteit beschreven. Er 
is onvoldoende basis om zonder onderzoek de juiste aanpak te kunnen door ontwikkelen. Beide 
onderzoeksbureau zijn zeer deskundig op dit gebied en kunnen de problematiek bovendien in het 
juiste (bovenlokale) perspectief plaatsen. Beide onderzoeken kunnen gefinancierd worden uit de 
lopende begroting van Veiligheid en wijken (deels uit het budget van 2019, deels uit het budget van 
2020). 

Vervolg/ planning    

De gemeenteraad wordt met dit memo geïnformeerd over het opstarten van dit onderzoek.  
Tijdens de behandeling van de Kadernota en bij de recente behandeling van de programmabegroting 
bleek dat dit onderwerp bij de diverse fracties leeft en men graag goed geïnformeerd wil zijn. In het 
Actieplan 2019 is bovendien aangegeven dat er een onderzoek zal gaan starten in 2019. Ook zijn er 
recent artikel 38 vragen over dit onderwerp gesteld. Deze worden gelijktijdig met het raadsmemo 
beantwoord. 
 
In 2015 is er voor gekozen om de gemeenteraad over de uitkomst het onderzoek te informeren met 
een raadsmemo, met daarbij een bestuurlijke samenvatting van het onderzoeksrapport en een 
bijeenkomst (vertrouwelijke raadssessie) waarin de onderzoekers de uitkomsten hebben toegelicht. 
Dit kan nu op dezelfde manier worden ingevuld. 
 
 
 
 


